
PROTOKÓŁ NR 15/12 
POSIEDZENIA KOMSJI STRATEGII ROZWOJU, PROMOCJI  
I WSPÓŁPRACY Z ZAGRANICĄ SEJMIKU WOJEWÓDZTWA  

ŚWIĘTOKRZYSKIEGO  
W DNIU 24 LUTEGO 2012 ROKU   

 
 
Obrady Komisji prowadził Grzegorz Gałuszka – Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, 
Promocji i Współpracy z Zagranicą. 
 
W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie  
z załączonymi listami obecności (załączniki nr 1 i 2 do protokołu). 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.00. 
 
Radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem na posiedzenie. (zał. 3) 

Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie informacji: „Harmonogram prac nad aktualizacją Regionalnej Strategii Innowacji 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2005-2013”. 

2. Podsumowanie przebiegu III edycji Konkursu Świętokrzyski Racjonalizator. 

3. Podsumowanie przebiegu XIII edycji Konkursu Świętokrzyska Nagroda Jakości.  

4. Informacja nt. wkładów finansowych Województwa Świętokrzyskiego w spółkach 
kapitałowych. 
 

5. Informacja o stanie realizacji projektu: Utworzenie Regionalnego Centrum Naukowo-
Technologicznego w Województwie Świętokrzyskim w ramach Działania 1.3 Wspieranie 
innowacji Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej 2007-2013. 
 

6. Przyjęcie informacji: 
a. „e - świętokrzyskie Rozbudowa Infrastruktury Informatycznej JST”. 
b. Stan realizacji projektu „Sieć szerokopasmowa Polski Wschodniej – województwo 

świętokrzyskie” na dzień 10 lutego 2012 r. 
c. „e-Świętokrzyskie Budowa Systemu Informacji Przestrzennej”. 

 
7. Sprawy różne. 

 
Ad. 1.  

Przyjęcie informacji: „Harmonogram prac nad aktualizacją Regionalnej Strategii Innowacji 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2005-2013”. (zał. 4) 
 
Michał Klepka – Kierownik Biura Innowacji zreferował temat zgodnie z załączonym materiałem.  
W styczniu zakończyły się konsultacje społeczne. Obecnie trwają prace nad wdrożeniem uwag. 
Zapowiedział, że zwróci się do Komisji o akceptację zaktualizowanej wersji Strategii w marcu lub 
kwietniu. Proces aktualizacji ma zakończyć się do końca czerwca. Mają stały kontakt z ŚBRR, który 
jest partnerem. 
 
W dyskusji uczestniczyli: Grzegorz Gałuszka, Michał Klepka, Piotr Żołądek, Mieczysław Sas, 
Kazimierz Kotowski, Marcin Perz, Grzegorz Orawiec, Jadwiga Głowienka, Jan Maćkowiak   
 
Wszyscy są zgodni, że jednostki podległe Marszałkowi powinny ze sobą współpracować. Nie zawsze 
jest możliwe nawiązanie współpracy tylko na podstawie wyboru współpracownika, ponieważ prawo 
wymaga ogłaszanie przetargu w przypadku chęci współpracy z jednostkami zewnętrznymi. Dyrektor 
Marcin Perz podkreślił jednak, że z RCNT można nawiązać współpracę bez przeszkód formalnych. 
 
Przewodniczący Grzegorz Gałuszka stwierdził, że trzeba wypracować politykę, która będzie 
wspierała współpracę instytucji. Uważa, że Biuro Innowacji powinno realizować zadania  



w partnerstwie ze ŚCITT oraz mieć wpływ na realizację następnego etapu, powinni móc dobierać 
sobie partnerów według potrzeb. 
 
Mieczysław Sas – Radny uważa, że trzeba rozpracować schemat działania na najbliższe lata, trzeba 
postarać się określić, które projekty będą innowacyjne i będzie sens je składać.  
 
Jan Maćkowiak – Członek Zarządu poinformował, iż podczas pobytu na spotkaniu  
z przedstawicielami Komisji Europejskiej w kontekście aktualizowanej Regionalnej Strategii gdzie 
opisywane są konkretnie specjalizacje inteligentne „smart specialisation” spytał, czy będziemy musieli 
tworzyć odrębny dokument, czy jeżeli będzie to konkretnie zdefiniowane w dokumencie Regionalna 
Strategia Innowacji to wystarczy. Odpowiedzieli, że powinno wystarczyć, dlatego tworzenie tego 
dokumentu ma sens. Zapowiedział, że wraz z Dyrektor Jadwigą Głowienką  
i Kierownikiem Michałem Klepką będą 1 i 2 marca na warsztatach i seminarium w Ministerstwie 
Rozwoju Regionalnego, gdzie temat inteligentnych specjalizacji będzie omawiany.  
Chciałby zwrócić uwagę na swoje odczucie, uważa, że gdyby ktoś z zewnątrz posłuchał tej dyskusji, 
mógłby pomyśleć, że wszyscy zastanawiają się tylko jak sfinansować swoje cele. To oczywiste, że 
ważne jest, żeby nasze instytucje były wykorzystywane, przede wszystkim, dlatego, że mamy 
świetnych fachowców. Popiera radnego Sasa w myśli, żeby cele określić, sprecyzować. I niech 
efektem działań będzie rozwój innowacyjności, co będzie dźwignią do rozwoju całego województwa. 
 
Grzegorz Orawiec – Prezes ŚCITT podkreślił, że ŚCITT tym właśnie się zajmuje, kiedy podjął pracę 
takich projektów było 9, teraz jest realizowanych 13. Współpracują z Politechniką. ŚCITT musi brać 
udział w dużych projektach. Cały czas są finansowo na minusie, dopiero w zeszłym roku wyszli na 
mały plus. Zależy mu na tym, żeby ŚCITT mógł wykazać się w dużym projekcie, bo mają dobre 
pomysły.  
 
Piotr Żołądek – Członek Zarządu z dyskusji wyciąga wniosek, że Biuro Innowacji powinno 
skoncentrować się na jednostkach, jak ŚCITT i RCNT, a pozostałą część, warsztatową pozostawia 
tym jednostkom. 
 
Przewodniczący Grzegorz Gałuszka chce postawić wniosek komisji, aby panowie Michał Klepka  
i Grzegorz Orawiec usiedli i porozmawiali, a efektem tego ma być wypracowanie konsensusu, tak, 
żeby mogli pracować w partnerstwie, do następnego posiedzenia Komisji wypracowali jednolite 
stanowisko i przedstawili je. Chce, żeby działało partnerstwo przy realizacji czwartego etapu RSI. 
Komisja podsunęła tylko sugestię, żeby skorygować myśl – jednostki będą dążyły do współpracy. 
Powinna również pozostać możliwość udziału innych jednostek. 
Wniosek został poparty jednogłośnie. 
 
Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie. 
 
Ad. 2. 
Podsumowanie przebiegu III edycji Konkursu Świętokrzyski Racjonalizator. (zał. 5) 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej w skrócie zreferowała 
załączony materiał. 
 
W dyskusji uczestniczyli: Lech Janiszewski, Jadwiga Głowienka, Grzegorz Gałuszka.  
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 3. 
Podsumowanie przebiegu XIII edycji Konkursu Świętokrzyska Nagroda Jakości. (zał. 6) 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej w skrócie zreferowała 
załączony materiał. 
 
Nie było głosów w dyskusji, informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości.  
 
 
 
 



 
Ad. 4. 
Informacja nt. wkładów finansowych Województwa Świętokrzyskiego w spółkach kapitałowych. (zał. 7) 

 

Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej w skrócie zreferowała 
załączony materiał. Kolejno omówiła sytuację poszczególnych spółek. 
 
W dyskusji uczestniczyli: Mieczysław Gębski, Jadwiga Głowienka, Kazimierz Kotowski, Grzegorz 
Gałuszka. 
 
Radny Gębski chciał wiedzieć, co stanie się z udziałami województwa w spółce Chłodnie Kieleckie, 
która jak wiadomo upadła. I co z Lotniskiem w Masłowie, kiedy Gmina Masłów wycofała się z udziału, 
czy jest możliwość uruchomienia tam przewozów pasażerskich?  
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Dep. Polityki Regionalnej udzieliła odpowiedzi, że Chłodnie są w stanie 
upadłości, syndyk najpierw zajmie się pracownikami, później nieruchomością, wtedy może zostanie 
też coś dla udziałowców. 
 
Kazimierz Kotowski – Członek Zarządu poinformował, że był ostatnio na spotkaniu ws. Lotniska 
Masłów. Widzi, że nie ma chętnych do inwestowania, wszyscy oglądają się na Samorząd 
Województwa. Zarząd nie wie do końca, czy może i powinien cokolwiek robić w obecnej sytuacji 
prawnej. Nie jest to lotnisko publiczne, więc nie jest możliwe uruchomienie ruchu pasażerskiego. 
Sprawa jest wciąż do rozważenia. Zarząd cały czas się zastanawia, co zrobić. 
 
Przewodniczący Grzegorz Gałuszka nie zgadza się z opiniami, że musimy mieć swoje lotnisko, 
zdecydowanie woli dojechać nawet dalej, ale niech to będzie dobry, sprawny dojazd, niech będzie 
zapewniony dobry parking. Wtedy można swobodnie podróżować. Co do Masłowa – skupiłby się tam 
na funkcji rekreacyjno-sportowej. Aeroklub jest marny. Wie, że ludzie uciekają do innych województw, 
żeby zrobić kurs spadochronowy. Dlaczego nie popracować nad tym, żeby to do nas przyjeżdżali? 
Ponadto słyszy, że gmina Masłów domaga się zwrotu zaległego podatku, tymczasem jeśli była 
udziałowcem, ten podatek się nie należy.  

Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 5. 
Informacja o stanie realizacji projektu: Utworzenie Regionalnego Centrum Naukowo-
Technologicznego w Województwie Świętokrzyskim w ramach Działania 1.3 Wspieranie innowacji 
Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej 2007-2013. (zał. 8) 
 
Marcin Perz – Dyrektor Regionalnego Centrum Naukowo-Technologicznego zreferował 
załączony materiał. Tworzenie RCNT doskonale się rozwija, pozyskali ogromne tereny inwestycyjne, 
cały czas trwają remonty. RCNT jest zlokalizowane przy trasie E7, 12 kilometrów od granic Kielc. 
Tereny będą uzbrojone. Mają duże przyspieszenie, aura sprzyja. Lada dzień roboty znowu ruszą.  
W Polsce jest tylko kilka takich instytucji. Powstaje tu laboratorium nauki. Pomysł został 
przeanalizowany, sprawdzili sytuację w województwach ościennych. Nikt w sąsiedztwie czegoś 
takiego nie ma i nikt nie planuje otwarcia.  
W dalszej części wypowiedzi Dyrektor zreferował pokrótce prowadzone i planowane projekty. 
 
W dyskusji uczestniczyli: Grzegorz Gałuszka, Mieczysław Gębski, Marcin Perz, Lech Janiszewski. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 6.  

a. „e - świętokrzyskie Rozbudowa Infrastruktury Informatycznej JST”. 
b. Stan realizacji projektu „Sieć szerokopasmowa Polski Wschodniej – województwo 

świętokrzyskie” na dzień 10 lutego 2012 r. 
c. „e-Świętokrzyskie Budowa Systemu Informacji Przestrzennej”. 

 
Powyższe informacje pokrótce przedstawił Andrzej Sztokfisz – Dyrektor Biura Społeczeństwa 
Informacyjnego. Podkreślił, że Gminy w naszym województwie są na niskim poziomie pod względem 



dostępności do Internetu. I nie chodzi tu nawet o mieszkańców, ale o Urzędy Gmin. Nie posiadają 
nawet poczty elektronicznej. Swoją wypowiedź poparł artykułem prasowym (w załączniku). 
 
W dyskusji uczestniczyli: Grzegorz Gałuszka, Andrzej Sztokfisz, Mieczysław Sas, Lech Janiszewski. 
Informacja została przyjęta do wiadomości. 
 
Spraw różnych nie zgłoszono. 
Na tym posiedzenie zakończono o godzinie 16.10. 
 
 
Protokół sporządziła 
Daria Biskup-Kozik 
 
 

 
Przewodniczący Komisji 
 
 
 
   Grzegorz Gałuszka  


